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Conceptverslag 
 

Vergadering Commissie van advies voor financiën  

Datum: 4 december 2024  

Locatie: Metropoolregio Eindhoven 

 

 

1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Afmeldingen  

zijn ontvangen van Best, Deurne, Gemert-Bakel, Laarbeek, Son en Breugel, 

Valkenswaard en Waalre.   

Stef Luijten en Dick Rozema zijn vandaag voor het laatst bij deze commissie aanwezig. 

De leden danken Stef en Dick voor de samenwerking.  

Julian Mendoza stelt zich voor en geeft aan de Jaarrekening 2024 en Begroting 2026 voor 

te zullen gaan bereiden. 

 

2. Vaststellen agenda van deze vergadering 
 Het overleg stelt de agenda ongewijzigd vast.  

 

3. Vaststellen verslag vergadering 9 oktober 2024  

Toegestuurd: Conceptverslag 9 oktober 2024  

 Het overleg stelt het verslag van 9 oktober 2024 ongewijzigd vast.    

 

4. Ingekomen stukken  
 

Aangepaste Memo Stimuleringsfonds 2.0 en financiële voorstellen 

In het overleg van 9 oktober jl. is uitgebreid gesproken over het Stimuleringsfonds en  

is toegezegd een memo op te stellen over het proces wat gelopen is bij de herijking van 

het Stimuleringsfonds, de uitkomsten daarvan en de financiële gevolgen.  

 

Veldhoven geeft aan het jammer te vinden dat de bijdragen met de nieuwe werkwijze 

minder terecht zullen komen bij de bedrijven, waarvoor het in de oorspronkelijke situatie 

bestemd was.  

Helmond – Het bedrag is kleiner, maar de bijdragen blijven hetzelfde. We verbreden  

naar het hele samenwerkingsakkoord en zetten meer in op communicatie. Als er meer 

aanmeldingen komen, dan werken we conform de verordening met rankings. Dat is voor 

een subsidiefonds gebruikelijk. We gaan met deze nieuwe werkwijze aan de slag en 

evalueren over twee jaar.  

Als blijkt dat er goede partijen buiten boord vallen, dan zal op dat moment het gesprek 

moeten worden gevoerd.     

 

De interim controle Jaarrekening 2024 is medio november gestart. De Managementletter  

wordt medio december verwacht. Deze zal in januari door het Dagelijks Bestuur worden 

behandeld en zal daarna zoals gebruikelijk ter informatie aan de commissie worden 

gestuurd.  

 

De commissie neemt kennis van de ingekomen stukken en mededelingen. 
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Ter bespreking  
 

5. Voorstel vaststellen Bestuursrapportage, peildatum 1 oktober 2024 –  

Algemeen Bestuur 18 december 2024  

Toegestuurd: AB-voorstel, bestuursrapportage en begrotingswijziging 

De concerncontroller licht het voorstel toe.  

 

Veldhoven verzoekt kritisch te blijven op de uitgaven voor de schaalsprong.  

 

De commissie adviseert positief over dit voorstel.  

    

6. Voorstel vaststellen Kadernota Begroting 2026 – Algemeen Bestuur  

18 december 2024 

Toegestuurd: AB-voorstel en kadernota  

De concerncontroller licht het voorstel toe.  

 

Asten – Bij Kadernota 2025 heeft de raad al een signaal afgegeven dat we allemaal een 

moeilijk jaar ingaan. Geeft winstwaarschuwing dat alle GR-en een taakstelling krijgen. Het 

is nog niet duidelijk of Asten het voorliggende voorstel zal accepteren.   

Cranendonck – Mogelijk kan vanuit de GR-en geanticipeerd worden met bijvoorbeeld 

scenario’s. Deze discussie gaan we toch krijgen. De indexering is een collectieve 

afspraak en het is ook goed om je daaraan te houden. Maar het dreigt een soort front te 

worden, daarvoor moeten we waken. Doet een oproep in de begroting met varianten te 

werken.  

Helmond – In de raad is bij de begrotingsbehandeling unaniem een motie aangenomen, 

omdat Helmond ook flink moet gaan besparen vanaf 2026. De raad geeft aan het niet 

eerlijk te vinden dat de gemeente intern op alle terreinen moet kijken naar mogelijkheden 

tot bezuiniging en dat de GR-en een soortgelijke vraag niet wordt gesteld. Dus zal de 

gemeente na de volgende collegevergadering een brief uitdoen. De relevantste oproep 

daarin zal zijn de GR-en te vragen een analyse te maken op welke taken en diensten 

bezuinigd kan worden, zodat de betrokken gemeentebesturen zorgvuldig de afweging 

kunnen maken waar gericht bezuinigd kan worden en waar niet. Daarmee te voorkomen 

dat overal even hard bezuinigd moet worden. Daarnaast de GR-en te vragen de 

uitkomsten van de analyses te betrekken bij de voorbereiding van de ontwerpbegrotingen 

voor 2026, zoals die medio maart aan de raden worden aangeboden.  

Deze brief zal aan het Dagelijks Bestuur van alle GR-en worden gestuurd. Het college is 

dit over de hele begroting in beeld aan het brengen. De raad heeft dit signaal al eerder 

gegeven, maar nu is unaniem aangegeven dat hiernaar gekeken wordt. Dat betekent dat 

een serieuze verkenning moet worden uitgevoerd. Vraag is los van de indexering te kijken 

naar de taken. Niet omdat we ze niet belangrijk vinden, maar om een goede afweging te 

kunnen maken. Kijk hier net zo scherp naar als gemeente intern zal doen.     

  

Bergeijk – Als we willen bezuinigen moet dat op taken zijn. Daarnaast zou de bijdrage aan 

het Stimuleringsfonds ook geïndexeerd moeten worden. Over de indexering moeten we 

het eens worden en daarna moeten we kijken naar de inhoud. Raam ook niet te 

voorzichting.    

Eersel – Ook Eersel heeft een bezuinigingsopgave. We moeten kijken naar taken en de 

mogelijkheid om te temporiseren. Het gaat om serieuze getallen.  
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Veldhoven – Laten we kritisch zijn op de bedragen en budgetten, die we opvoeren voor de 

schaalsprong. De inhoud moet altijd het startpunt zijn.  

 

Reusel-De Mierden verzoekt rekening te houden met het ravijnjaar dat voor ons ligt. 

Eindhoven – Goed dat we een indexeringssystematiek hebben. Er zit een vertraging in, 

daarom lijkt het hier hoger dan bij de rest. Zoals gemeenten geïndexeerd worden gaat ook 

veranderen. Binnenkort ontvangen jullie een save the date voor een regiobijeenkomst, 

waarin we samen kunnen nadenken wat een pragmatisch indexeringssystematiek is  

voor de gemeenten en de GR-en. Wat doe je voor 2026? Het is goed met scenario’s 

rekening te houden, zodat je niet in de knel komt op het eind. Kijk kritisch naar de 

financiële huishouding. Je moet ook niet ieder jaar met iedere GR een discussie hebben 

over de indexatie. Het is goed te kijken of deze systematiek nog wel de beste is en naar 

andere variabelen te gaan kijken.  

Helmond – Ook is met de raad gezegd dat het gaat om een combinatie van een tweetal 

dingen. Waar kan je eventueel op bezuinigen? Maar ook moeten we als MRE beter 

uitleggen waar we de plus leveren, waar de gemeenten eventueel op kunnen bezuinigen. 

Dit op het moment dat we een programma intensiveren en we daar zelf minder ambtelijke 

capaciteit nodig hebben. Verzoekt MRE dat in de reflectie op de begroting ook mee te 

geven. Dan kunnen we dat als gemeente ook inboeken als een bezuiniging. We moeten 

MRE versterken, maar wel in die balans.  

Het is aan het Dagelijks Bestuur een voorstel te maken. Kritisch kijken naar wat je hebt. 

Wat is nice to have? Temporiseren? Daarnaast onderbouwen waarom het gevraagde 

bedrag meerwaarde heeft, zodat de gemeenteraad constateert dat het niet verstandig is 

daarop te bezuinigen. Zet het e.e.a. meer in samenhang met de gemeentelijke begroting 

neer. Dat zal helpen.    

  

Eersel heeft begrepen dat een onderzoek wordt gedaan naar de besteding van de 

Beethovengelden. Bezuinigen op taken en daarnaast zoeken naar mogelijkheden om 

deze gelden uit te geven, dat rijmt niet. Onderzoek doen is niet verkeerd, maar was 

hiervan niet op de hoogte. Laten we open en transparant zijn. We moeten er allemaal 

profijt van hebben. Doe het in gezamenlijkheid.     

Eindhoven – De Beethovengelden zijn niet vrij besteedbaar, maar deze zijn gerelateerd 

aan allerlei onderwerpen. We hebben er allemaal belang bij dat de Beethovengelden 

optimaal worden ingezet voor de uitvoeringskosten. We hebben dezelfde belangen.  

Als er een voorstel komt om voorbereidingswerk te financieren uit Beethoven, dan komt 

dat langs bij iedereen.    

Bergeijk – Het is van belang eensgezind naar Den Haag te handelen.   

 

Voorzitter – Blijkbaar is er ruis ontstaan. Het kan zijn dat het gaat om het onderzoek naar 

voorzieningen. Daar zit een raakvlak. Alles valt of staat wat de betrokkenheid van het Rijk 

betreft met een eensgezinde regio. Die is er steeds meer en dat is fijn. We moeten elkaar 

helpen. Laten we kijken hoe we hier als geheel beter van worden. Het onderzoek naar 

voorzieningen is onderwerp van het Portefeuillehoudersoverleg economie.  

 

Bladel verzoekt niet alleen in het voorstel, maar ook in de kadernota op te nemen dat  

de middelen, die van het Stimuleringsfonds verschuiven naar Regionale opgaven wel 

geïndexeerd worden en daardoor tot een verhoging van de bijdrage leiden.  

 

De commissie adviseert positief over het voorstel en geeft de volgende aandachtspunten 
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mee. Zoek op taakniveau naar lucht in de Begroting 2026, dit op grond van de financiële 

positie van de gemeenten. Wat moet, wat kan wachten? Zorg voor een goede 

onderbouwing indien blijkt dat extra middelen nodig zijn. Dek de kosten voor de 

schaalsprong uit de Brainport- en Beethovendeal. 

7. Rondvraag en sluiting 

Stef Luijten en Dick Rozema danken de leden voor de samenwerking.  

 

Planning 2025  

Het overleg van de Commissie van advies voor financiën is in 2025 gepland op  

woensdag 5 februari, 25 juni, 1 oktober en 3 december. Steeds van 10 tot 11 uur bij  

de Metropoolregio Eindhoven. De commissie is akkoord met de planning.   

 

De voorzitter dankt de aanwezigen voor de inbreng en sluit de vergadering.  

 

 

Actiepuntenlijst 
 

Datum Actie Wie Status/planning 

19-06-24 In andere dossiers alert te zijn op de 

aanpak en hierover eerder in het 

proces met elkaar te spreken (n.a.v. 

proces claim Attero)  

MRE  Continue 

19-06-24 Bespreken aandeelhoudersbijdrage 

Brainport Development  
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Bijlage – Deelnemers vergadering 4 december 2024  

 

Aanwezig Afwezig Naam Gemeente/organisatie Functie/thema 

x  Greet Buter  MRE voorzitter 

x  Leon van de Moosdijk Asten   

x  Stef Luijten  Bergeijk   

 x Rik Dijkhoff Best  

x  Hanneke van Dongen-

Hermans  

Bladel   

x  Karel Boonen  Cranendonck   

 x Tom Oomen  Deurne   

x  Steven Kraaijeveld  Eersel   

x  Maes van Lanschot  Eindhoven   

x  Hans van de Laar  Geldrop-Mierlo  

 x Willeke van Zeeland  Gemert-Bakel  

x  Robert Groenewoud Heeze-Leende   

x  Martijn de Kort  Helmond   

 x Joan Briels  Laarbeek   

x  Bertje van Stiphout  Nuenen c.a.   

x  Paul van den Biggelaar Oirschot   

x  Frank Rombouts  Reusel-De Mierden   

x  Koert Kusters  Someren   

 x Jan Boersma Son en Breugel   

 x Mieke Theus  Valkenswaard   

x  Jeroen Rooijakkers  Veldhoven  

 x Maarten Pieters  Waalre   

 


